
Як ужо паведамляла “ К” , 
13 верасня ў Беларускім 
дзяржаўным універсі- 
тэце культуры і мастац- 
тваў адбылося трэцяе 
сумеснае пасяджэнне 
Камісіі па культурным 
супрацоўніцтве Беларус- 
ка-Кітайскага Міжурада- 
вага камітэта па супра- 
цоўніцтве.

Юрый ЧАРНЯКЕВІЧ

Падчас пасяджэння.

Беларусь — Кітай: 
стратэгія партнёрства
дМ

дкрыу сустрэну 
міністр культуры 
Рэспублікі Бе- 
парусь Юрый 

Бондар. Як адзначыў 
кіраўнік ведамства, за 
апошнія гады развіццё 
беларуска-кітайскіх ад- 
носін актывізавалася ва 
ўсіх сферах.

— Нягледзячы на ге- 
аграфічную аддаленасць, 
нашы дзяржавы паста- 
янна знаходзяць новыя 
магчымасці ўзаемавыгад- 
нага супрацоўніцтва, — 
сказаў Юрый Бондар. — 
Так, сёлета амаль 800 
студэнтаў з КНР будуць 
атрымліваць адукацыю ў 
сценах Беларускага дзяр- 
жаўнага ўніверсітэта куль
туры і мастацтваў.

Акрамя таго, міністр 
культуры адзначыў, што 
важнае значэнне для 
актывізацыі беларуска-кі- 
тайскіх адносін мае раз- 
віццё палітычнага дыяло- 
гу на вышэйшым узроўні 
і дружапюбныя адносіны 
лідараў дзвюх краін — 
Прэзідэнта Беларусі Аляк- 
сандра Лукашэнкі і Кіраў- 
ніка КНР Сі Цзіньпіна.

Важным крокам на 
шляху развіцця двухбако
вых культурных сувязей 
з'явілася падпісанне пла
на супрацоўніцтва паміж 
Міністэрствам культуры 
Беларусі і Міністэрствам 
культуры і турызму КНР 
на 2019 — 2022 гады, якое 
адбылося ў Пекіне ў ліс- 
тападзе 2018 года падчас 
трэцяга пасяджэння бела- 
руска-кітайскага міжура- 
давага камітэта.

У сваю чаргу, кіраўнік 
кітайскай дэлегацыі, на-

меснік міністра культуры і 
турызму КНР Чжан Сюй, 
нагадаў, што пагаднен- 
не аб культурным супра- 
цоўніцтве паміж урадамі 
Беларусі і Кітая было пад- 
пісанае яшчэ ў лістапа- 
дзе 1992 года. Пазней, 
у верасні 2014-га краіны 
закпючыпі пагадненне аб 
стварэнні беларуска-кітай- 
скага міжурадавага камі- 
тэта па супрацоўніцтве, у 
маі 2015 года — аб узаем- 
ным заснаванні культур
ных цэнтраў. Акрамя таго, 
у маі 2017 года было пад- 
пісанае пагадненне паміж 
Міністэрствам культуры 
Беларусі і Галоўным дзяр- 
жаўным упраўленнем па 
справах друку, выдавец- 
тва, радыёвяшчання, кіне- 
матаграфіі і тэлебачання 
Кітая.

Пасля гэтага адбылі- 
ся выступленні кіраўнікоў 
рэспубліканскіх устаноў 
культуры. Так, па словах 
дырэктара Нацыянальнай 
бібліятэкі Беларусі Рамана 
Матульскага, 25 верасня ў 
галоўнай “кніжніцы” краіны 
адкрыецца сумесная мас- 
тацкая выстава народнай 
творчасці Беларусі і Кітая 
пад назвай ‘Традыцыі сус- 
тракаюцца”.

— Акрамя таго, у апош- 
нія гады паміж Беларуссю 
і Кітаем вельмі дынамічна 
развіваецца супрацоўніц- 
тва ў галіне бібліятэчнай 
справы, — зазначыў Ра
ман Матульскі. — Так, 
сёння фонды нашай біблі- 
ятэкі напічваюць каля пя- 
ці тысяч дакументаў, якія 
прыналежаць да культуры, 
гісторыі, геаграфіі і паліты- 
кі Кітая.

Як расказаў у сваім 
выступленні дырэктар На- 
цыянальнага мастацкага 
музея Беларусі Уладзімір 
Пракапцоў, у кастрычні- 
ку ў Мінск прыедзе дэле- 
гацыя кітайскіх мастакоў, 
якія прывязуць сюды сваю 
выставу і правядуць май- 
стар-класы па жывапісе 
для ўсіх ахвотных.

— Нацыянальны мас- 
тацкі музей і Беларуская 
канфедэрацыя творчых 
саюзаў на працягу многіх 
гадоў актыўна супрацоў- 
нічаюць з кітайскімі кале- 
гамі, — сказаў Уладзімір 
Пракапцоў. — Нагадаю, 
што ў 2015 годзе было 
падпісанае Пагадненне аб 
супрацоўніцтве паміж кан- 
федэрацыямі творчых са- 
юзаў дзвюх краін. Акрамя 
таго, у 2017 — 2018 гадах 
адбыўся абмен выставамі 
калекцый паміж Нацыяна- 
льным мастацкім музеем 
Беларусі і Нацыянальным 
мастацкім музеем КНР.

Да таго ж, у першай 
палове кастрычніка НММ 
разам з мінскай гімназі- 
яй № 175 будзе прымаць 
дэлегацыю навучэнцаў, 
выкладчыкаў, мастакоў з 
Пекіна. А ў маі 2020 года 
беларуская канфедэра
цыя, НММ і гімназія пла- 
нуюць правесці другі этап 
конкурсу “Беларуска-кітай- 
скае сяброўства вачыма 
нашых дзяцей”. Акрамя 
таго, з 23 па 26 кастрыч- 
ніка Беларуская канфе
дэрацыя творчых саюзаў 
прыме удзел у Міжнарод- 
ным культурным форуме 
ў рамках стратэгічнага 
партнёрства “Пояс І шлях” 
у ІІІанхаі.

У выступленні гене- 
ральнага дырэктара На
цыянальнай кінастудыі 
“Беларусьфільм” Уладзі- 
міра Карачэўскага пра- 
гучала навіна пра тое, 
што кінастудыя і буйная 
кінакампанія Кітая зды- 
муць сумесны фільм пра 
хакей.

— Мяркуецца, што пер- 
шыя здымкі адбудуцца 
ўжо ў снежні гэтага года ў 
Беларусі, — сказаў Упадзі- 
мір Карачэўскі. — Увогуле, 
на сёння кінастудыя “Бе- 
ларусьфільм” зацікаўлена 
ў развіцці і пошуку новых 
формаў культурнага ўза- 
емадзеяння, і адным з 
найбольш перспектыўных 
напрамкаў, на мой погляд, 
можа стаць супрацоўніц- 
тва з кінавытворчымі кам- 
паніямі Кітая.

Гендырэктар нага- 
даў, што супрацоўнікі кі- 
настудыі прынялі ўдзел 
у міжнародным семіна- 
ры па кіно, тэлебачанні 
і культурнай індустрыі, 
арганізаваным кампа- 
ніяй JSBCI у Нанкіне, а 
таксама ў міжнародным 
камунікатыўным семіна- 
ры для кінематаграфістаў 
краін ШАС у Пекіне. Ужо 
цяпер “Беларусьфільм” 
падпісаў шэраг пагаднен- 
няў аб супрацоўніцтве з 
кітайскімі кампаніямі, якія 
займаюцца вытворчас- 
цю і распаўсюджваннем 
разнастайнага кінакан- 
тэнту. Акрамя таго, кар- 
ціны “Беларусьфільма” 
прынялі ўдзел у кітайскім 
кінафестывалі “Залаты 
певень і Сто кветак”, на 
якім паспяхова прайшоў 
паказ айчыннага фільма 
‘Тум-Пабі-дум” рэжысёра 
Вячаслава Нікіфарава.

— На сёння нашай га- 
лоўнай задачай з’яўляецца 
стварэнне максімальна 
прывабнай пляцоўкі дпя 
прыцягнення буйных кгтай- 
скіх кінавытворчых кампа- 
ній, — зазначыў Уладзімір 
Карачэўскі. — Для гэтага 
мы распрацоўваем пра- 
граму “Кіно здымаецца 
тут!” і разлічваем атры- 
маць у гэтым падтрымку 
дзяржавы на ўсіх узроўнях.

Чацвёртае пасяджэнне 
камісіі па культурным су- 
працоўніцтве беларуска- 
кітайскага міжурадавага 
камітэта па супрацоўніцтве 
запланавана правесці ў Кі- 
таі ў 2021 годзе.
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Форум Стрэлы 
“Белай Вежы”

У Брэсце завяршыўся XXIV Міжнародны тэ- 
атральны фестываль “ Белая Вежа” . Ён пра- 
цягваўся больш за тыдзень, складаўся з 28-мі 
спектакляў 13-ці краін свету, паказаных на пя- 
ці пляцоўках. А таксама ўключаў штодзённыя 
аналітычныя абмеркаванні ўбачанага з запро- 
шанай інтэрнацыянальнай камандай театра
льных крытыкаў, удзельнікамі і журналістамі. 
Такі фармат, прыняты на многіх прэстыжных 
форумах, дазволіў у атмасферы абсалютнай 
празрыстасці вылучыць лепшыя тэатральныя 
работы, сярод якіх аказаўся і прэм’ерны спек
такль “ Сотнікаў” Брэсцкага тэатра лялек.

Надзея БУНЦЭВІЧ

АСАБЛІВАСЦІ
сёлетняй “ Белай Ве

жы” заключаліся ў яе 
спалучэнні з тысячагод- 
дзем Брэста, што значна 
паўплывала на праграму, 
якая стала, калі можна 
так сказаць, болын свя- 
т о ч н а - а д п а ч ы н к а в а й .  
Сярод бяспройгрышных 
“хэдлайнераў” былі Кан- 
станцін Райкін з паэтыч- 
ным мона (але наўрад ці 
спектаклем) “Звычай- 
ныя словы”, Дзяржаўны 
акадэмічны тэатр кла- 
січнага балета Наталлі 
Касаткінай і Уладзіміра 
Васілёва з пастаўленым у 
1971 годзе “Стварэннем 
свету” (прыезд калекты- 
ву быў прафінансаваны 
расійскім Федэральным 
цэнтрам падтрымкі гас- 
трольнай дзейнасці) і ве- 
чар-канцэрт “Ад 17 да 70. 
Ваш Уладас Баглонас”, 
болып падобны на твор- 
чую сустрэчу з вядомым 
літоўскім артыстам, які 
дэманстраваў фрагменты 
фільмаў і спектакляў са

сваім удзелам і захапля- 
льна расказваў пра іх і пра 
сябе, а таксама спяваў.

У фестивальную афішу 
найперш увайшлі калекты- 
вы гарадоў-пабрацімаў. А 
той жа Львоўскі акадэміч- 
ны тэатр “Васкрэсіння” на 
чале з Яраславам Федары- 
шыным, які неаднаразова 
скараў брэстчан глыбока 
канцэпцыйнымі вулічнымі 
праектамі, у тым ліку па- 
водле рускай класікі, арга- 
нізатары папрасілі зрабіць 
ш госыіі яркае і відовішчнае 
менавіта “для адкрыцця” — 
і атрымалі “Карпацкі ка- 
лейдаскоп”, дзе пераважала 
вогненнае шоу.

Нязмушана “адпачын- 
кавы” стан падтрымліва- 
лі і камедыі “з сэнсам”, 
і сямейная вулічная каз- 
ка “ Каменны” з маскамі 
і лялькамі, у чарговы раз 
пераканаўшы, што “жан
ры разные нужны, жанры 
всякие важны” , бо справа 
не ў іх саміх, а ў тым, на- 
колькі вынаходліва, пра- 
фесійна і цікава яны вы- 
рашаюцца.

Заканчэнне —  на старонцы 6.
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